
 

 

 

 

Barnen är inte bara framtiden, de är också självständiga, tänkande och kännande 
individer. De förtjänar att höras, respekteras och tas på allvar. Därför är det viktigt att 
barnkonventionen nu blivit svensk lag och att vi har att förhålla oss till den i vårt 
arbete på alla nivåer, från kommunal förvaltning till lagstiftning och 
myndighetsutövning. Ett sätt att försöka förhålla sig till barns rättigheter och 
barnperspektivet i beslutsfattande är de så kallade barnkonsekvensanalyserna.  
 
En barnkonsekvensanalys är en utredning som ligger till grund för beslutsfattande i 
frågor som rör barn. Målet med analyserna är att de ska vara en del av det 
vardagliga arbetet i Sveriges kommuner och regioner. Analysen ska beakta gällande 
lagstiftning (inklusive barnkonventionen), aktuell forskning, synpunkter från berörd 
profession och hänsyn till barns sociala nätverk och även barnets eller barnens egna 
synpunkter.  
 
Det är viktigt att i kommunalt beslutsfattande kunna utvärdera sitt arbete i efterhand, 
lyfta det till diskussion och fundera gemensamt kring vägen framåt för att göra ett 
bättre arbete eller fortsätta göra ett bra arbete. Därför har vi i Lidingö stad exempelvis 
ett miljöbokslut. Vi menar att detta vore ett bra instrument även när det gäller arbetet 
med barnkonsekvensanalyser. 
 
Med anledning av ovan yrkar vi: 
1. Kommunfullmäktige beslutar införa ett årligt barnkonsekvensbokslut där arbetet 
med barnkonsekvensanalyser följs upp och där konsekvenserna av 
barnkonsekvensanalyserna analyseras. 
  

Motion om barnkonsekvensbokslut 
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